
  

14.03.2025 “Zekat” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

تهجِدُوهُِ يْرٍِ خه مِنِْ لِِهنْفُسِكُمِْ مُواِ دَِ تقُه اِ مه وه وة هِ كَٰ الزَه توُاِ اَٰ وه وةهِ لَٰ الصَه اهق۪يمُواِ وه
ِبهص۪يرِ  لوُنه اِتهعْمه هِبِمه ِالَلَّٰ ِالَلَّٰ ِِانَِه  عِنْده

ِِ بِيَُ اِلنَه قهاله ث ِِِ» :صلى الله عليه وسلموه ِِِثهلَه ث ِِِ،ِِمُهْلكِهات  ثهلَه ِِِوه اِلْمُهْلكِهاتُ:ِ ،ِِمُنْجِيهات  ثُ فهالثَهلَه
رْءِِبنِهفْسِهِ۪ ابُِالْمه إعِْجه ِ،ِوه وًىِمُتَهبهع  هه ِ،ِوه ِمُطهاع  ِِ.شُحَ  ِمُنْجِيهات  ث  ثهلَه  ِِ:وه

ةِِ نيِه لَه الْعه وه ِ رَِ السَِ فِيِ الَٰىِ تهعه ِِ الَلَّٰ ةُِ شْيه ِخه
ا ضه الرَِ بِِوه دْلُِفِيِالْغهضه الْعه ىِوه الْغِنَٰ قْرِِوه الْقهصْدُِفِيِالْفه ِِوه

 

 

Muhterem Mü’minler! 

Yüce dinimiz İslam, bizlere yalnızca ibadetlerle 

Allah’a kulluğu değil, aynı zamanda toplum içinde 

yardımlaşmayı, dayanışmayı ve paylaşmayı da 

emretmiştir. İşte bu ilahi emrin en güzel 

tezahürlerinden biri de zekâttır. Zekât, İslam’ın beş 

temel esasından biri olup, Rabbimizin rızasını 

kazanmak, nefsimizi cimrilikten arındırmak ve ihtiyaç 

sahiplerine destek olmak için yerine getirmemiz 

gereken bir farzdır. 

Fıtır sadakası ise; Ramazan Ayının sonuna yetişen 

zengin Müslümanın şükrünü edası için fakire vermesi 

vacip olan Ramazan Ayı sadakasıdır. Orucun kabulüne, 

ölümün kolay olmasına ve kabir azabından kurtuluşa 

sebep olur. 

Fidye ise; aşırı yaşlılık veya ömür boyu şifa ümidi 

olmayan bir hastalık sebebiyle oruç tutamayan ve bu 

oruçları yılın en kısa günlerinde dahi kaza etme imkânı 

bulamayan kimsenin, tutamadığı her gün için ödemesi 

gereken bir bedeldir. Bir fidye miktarı, bir fakiri bir gün 

doyuracak kadar buğday, hurma gibi temel gıda 

maddeleri veya bunların değerine denk bir ücrettir. Bu 

miktar, sadaka-i fıtır ile aynıdır.  

Cenâb-ı Hak bizlere, "Eğer bilmiyorsanız, ilim 

sahiplerine danışın." (Nahl 43) buyurmaktadır. Bu ilahi 

emir gereğince, ibadetlerimizi en doğru şekilde 

öğrenmek ve eksiksiz yerine getirmek için fıkıh 

kitaplarından istifade edelim ve ilim ehli hocalarımıza 

danışalım ve rehberlik alalım. 

Aziz Müminler! 

Zekât, sadece malımızdan eksilen bir pay değil, aksine 

elimizdeki nimetlerin bereketlenmesine vesile olan bir 

ibadettir. Zekât veren mümin, malının temizlenmesini 

ve bereketlenmesini sağlar. Aynı zamanda, fakirin 

gönlünü hoşnut eder, toplumsal huzurun ve adaletin 

sağlanmasına katkıda bulunur. 

 Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم şöyle buyuruyor: 

"Mallarınızı zekâtla koruyun, hastalarınızı sadaka ile 

tedavi edin, Belaya dua ile karşı koyun." (Taberani, 

Mucemü’l-Kebir, 10044) 

Görüldüğü gibi, zekât yalnızca maddi bir ibadet değil, 

aynı zamanda manevi hastalıklarımızın da şifasıdır. 

Mal sevgisine kapılıp dünyaya aldanmak yerine, Allah 

yolunda infak eden kullardan olmalıyız. 

Kıymetli Müslümanlar! 

Zekât, dinen zengin sayılan her Müslüman’ın yerine 

getirmesi gereken bir yükümlülüktür. Nisap miktarına 

ulaşan mala sahip olan kimseler, senesi dolduğunda 

zekâtlarını hesap edip ihtiyaç sahiplerine ulaştırmalıdır.  

Dünya ve mal sevgisine müptela olmuş, zekât ve 

sadakalarını vermeyen cimri kişiler için Allah Teâlâ 

kitabında şu şekilde buyuruyor: Habibim! Altın ve 

gümüşü biriktirip onları Allah yolunda 

harcamayanları elem verici bir azap ile 

müjdele!  Kıyamet gününde o altın ve gümüşler, 

Cehennem ateşinde kızdırılıp onların alınları, 

böğürleri ve sırtları bunlarla dağlanacak ve onlara: 

“İşte bunlar, kendiniz için biriktirdiğiniz altın ve 

gümüşlerdir. Şimdi tadın bakalım o durmadan yığıp 

biriktirdiğiniz şeylerin cezasını!” (Tövbe 34-35) 

O halde bizler de malımızı yalnızca nefislerimiz için 

biriktirenlerden değil, Allah yolunda infak edenlerden 

olmalıyız. Rabbimizin bize emanet ettiği nimetlerin 

gerçek sahibi olduğunun bilinciyle hareket etmeliyiz.  

Cimrilik ve mal sevgisi çok çirkin bir sıfat ve manevi 

hastalıklardandır. Peygamber Efendimiz aleyhisselam 

bir Hadisi şerifinde buyuruyor ki: Üç şey helak 

edicidir. İtaat edilen aşırı cimrilik, nefsin hevasına 

uymak ve kendini beğenmek kibirli olmak. (Müsnedü’ş-

Şihâb, I/214)  

Muhteremler! Zekât ve fitre, fakirlerin hakkıdır. O 

halde her hak, sahibine verilmelidir.  Unutmayalım ki, 

mal emanet ve bir imtihandır. Zekât vermek, infak 

etmek ve paylaşmak, kazancımızı bereketlendirdiği 

gibi, ahiret yurdundaki hesabımızı da hafifletir. Gelin, 

zekâtlarımızı vaktinde verelim, hak sahiplerine 

ulaştıralım ve Rabbimizin rızasını kazanalım. 

Hutbemi Rabbimizin şu emriyle bitiriyorum: "Namazı 

dosdoğru kılın, zekâtı verin. Kendiniz için her ne iyilik 

işlemiş olursanız, Allah katında onu bulursunuz. 

Şüphesiz Allah bütün yaptıklarınızı görür." (Bakara, 

110) 


